
Verslag milieuraad 17 september (Auditorium Auris 19u30) 

 

1. Goedkeuring vorig verslag (20/05/2020) 

 

Er zijn geen opmerkingen bij het vorige verslag dat bijgevolg wordt goedgekeurd. 

 

2. Mededelingen van de dienst – schepen 

 
Volgende info werd vooraf bezorgd aan de milieuraad: 

 

a) Vraag voor betoelaging van aankoop natuurgebied ‘Fort Saint-Nicolas’ (Boezinge) door 

Natuurpunt Westland, kern Ieper 

Voorgeschiedenis 

Het toelagereglement voor aankoop van gronden in Ieper als natuurgebied door een erkende 

natuurvereniging werd goedgekeurd door de gemeenteraad van december 2019 

Feiten, context en argumentatie 

In haar schrijven van 26 mei 2020 vraagt de Ieperse natuurvereniging Natuurpunt Westland, 

kern Ieper, aan het stadsbestuur voor goedkeuring van de toelage als steun voor de 

verwerving van 1,7358 ha natuurgebied in Ieper, met name het "Fort Saint Nicolas", gelegen 

in Boezinge langs het kanaal Ieper-IJzer, ter hoogte van het Sas van Boezinge. De totale 

kostprijs voor de verwerving bedroeg 64.843,53 euro. Voor deze aankoop kan, gevolg gevend 

aan het stedelijk reglement, een toelage van 5.000 euro toegestaan worden. 

De site van het Sas van Boezinge met het Fort Saint-Nicolas werd door het Vlaamse Gewest 

geklasseerd als erfgoed en is sinds 24/10/1995 een ‘beschermd monument Sas van Boezinge 

met verdedigingswerk en sluis'. Zie website Onroerend Erfgoed 

https://inventaris.onroerenderfgoed.be/erfgoedobjecten/302301). 

Intussen werd het grote ecologische potentieel van het gebied aangetoond door (onder meer) 

het vaste voorkomen van een populatie kamsalamanders, een van de Europees beschermde 

habitatsoorten. De natuurwaarde van het gebied werd versterkt door diverse kleinschalige 

beheeringrepen: het rooien van de exoten (vb laurierkers), het maaien van de bloemrijke 

taluds, het opruimen van allerlei omheiningen en storende installaties uit het verleden, het 

vrijstellen van de waterpartijen door hakhoutbeheer, enzovoort. Natuurpunt Westland vindt het 

ook belangrijk dat het volledige gebied als historische eenheid behouden en beheerd wordt, 

en op verantwoorde wijze ontsloten kan worden voor het publiek.  

Natuurpunt Westland stelt zich garant dat het volledige gebied via een aantrekkelijke 

wandelroute voor het publiek wordt ontsloten. Het natuurgebied ligt langs het Fietsnetwerk 

Ieperboog en sluit aan op het stedelijke wandelpad langs de oostelijke kanaaloever. Verder is 

het gebied opgenomen binnen GR-route 131 (Brugs Ommeland/Ieperboog) en de recent 

ingerichte Via Sacra (wandelroute langs de frontlijn WO1). 

In de toekomst zal Natuurpunt Westland kern Ieper het gebied verder ontwikkelen en beheren, 

met voor het tweede verworven gedeelte de nadruk op het ecologisch graslandbeheer en het 

beheer van de waterpartijen. In bijlage vind u het inrichtingsplan van het nieuwe gebied, dat 

werd voorgelegd en geadviseerd door het Agentschap Onroerend Erfgoed. Voor het beheer 

(begrazing en maaien) van de open graslanden zal worden samengewerkt met lokale 

landbouwers. 

De vraag voor betoelaging van aankoop natuurgebied door het stadsbestuur werd voorgelegd 

aan de Stedelijke Milieuraad Ieper en werd gunstig geadviseerd. 



Er werden voor deze aankoop geen subsidies aangevraagd of ontvangen bij het gewest of de 

provincie, vanwege de ligging in landbouwgebied met landschappelijke waarde op het 

gewestplan. 

Vanwege de klassering als beschermd monument en het duidelijke aantonen van de inrichting 

en het beheer als natuurreservaat, inclusief een publieke toegankelijkheid, kan deze Ieperse 

natuurvereniging aanspraak maken op de toelage. 

Gezien het totale aankoopbedrag van 64.843,53 euro kan het forfaitaire bedrag van 5.000 

euro toegekend worden. 

 

b) Ondertekening bomencharter Vlaanderen 
 

Voorgeschiedenis 

Het Bomencharter is een initiatief dat in 2019 ontstond binnen de gemeente Berlaar en zich in 

de loop van 2019/2020 uitbreidt over heel Vlaanderen. Het initiatief wordt ondersteund door 

diverse organisaties die de aanplanting van meer bomen in Vlaanderen, met uitbreiding ook in 

België en op Europees niveau, promoten en ondersteunen: BOS+, Vlaams Agentschap 

Natuur en Bos, Natuurpunt, Centrum voor Botanische Verrijking, enz ... 

Feiten, context en argumentatie 

Het Bomencharter vormt een instrument om in Vlaanderen meer bomen te planten en te laten 

doorgroeien. Via het Bomencharter engageren steden en gemeenten zich om een bepaald 

aantal bijkomende bomen ('het streefdoel') te bekomen op hun grondgebied. Op die manier 

staat het Bomencharter ook symbool voor een positieve aanpak van de klimaatopwarming. De 

telling van het aantal geplante bomen vormt een wezenlijk onderdeel van het Bomencharter. 

Inhoudelijk steunt het project op de volgende fundamentele belangen of functies van bomen 

binnen onze eigen leefomgeving: 

- Het planten van bomen vermindert de klimaatopwarming door opname en buffering van CO2 

- Bomen bieden bescherming tegen de gevolgen van de klimaatopwarming (hitte, droogte en 

overstromingen) 

- Bomen zorgen voor een betere luchtkwaliteit en ze vormen een lawaaibuffer 

- Bomen bevorderen de geestelijke gezondheid van mensen en de nood aan natuurbeleving 

binnen de woonomgeving 

- Meer bomen zijn essentieel voor het herstel en behoud van de biodiversiteit in onze 

omgeving 

Het Bomencharter formaliseert het engagement van de stad en haar partners om zich in te 

zetten voor meer bomen op haar grondgebied en een goed beheer van het bestaande 

bomenbestand. Bovendien streven alle partners die het Bomencharter ondertekenen naar 

samenwerking, kennisdeling en geïntegreerde communicatie op lokaal en bovenlokaal niveau 

m.b.t.. het thema ‘planten van bomen’.  

Het Bomencharter heeft betrekking op de periode 2019 - 2024. Alle bomen die geplant worden 

vanaf 1/1/2019 tot 31/12/2024 worden opgenomen in de telling. Op die manier wordt het 

Bomencharter maximaal geënt op de bestuursperiode van de lokale besturen. De 

ondertekening kan worden doorgegeven tot 31/12/2020. De plechtige ondertekening van het 

Bomencharter Vlaanderen, waarbij alle deelnemende steden en gemeenten worden 

uitgenodigd, is voorzien in 2021 (concrete datum nog vast te leggen). Deze symbolische actie 

zal zeker veel aandacht krijgen in pers en media, en dient als motor voor een brede 



sensibilisering omtrent het enorme belang van meer bomen en het goede beheer van ons 

bomenbestand.  

Na navraag bij de alle partners en instanties die zich over aanplantingen ontfermen (RLW, 

ANB, IVVO, AWV, provincie) hebben wij kunnen aantonen dat er tijdens het voorbije 

plantseizoen 2019/2020 binnen Ieper bijna 30.500 nieuwe bomen (hoogstammen en 

bosplantsoen) werden aangeplant.  

Met deze cijfers scoort Ieper bijzonder goed tegenover de gemiddelden in andere gemeenten. 

Mits goedkeuring van de ondertekening van het Bomencharter, kunnen deze aantallen worden 

toegevoegd aan de "Bomenteller Vlaanderen".  

De ondertekening van het Bomencharter door het stadsbestuur kan aangegrepen als een 

moment om recente resultaten en geplande acties in de kijker te zetten en de sensibilisering 

omtrent het belang van bomen, zowel binnen de stedelijke context als in het buitengebied, te 

versterken. 

Beschikkend gedeelte 

Het Bomencharter Vlaanderen 2019/2024 wordt ondertekend door het stadsbestuur 

De resultaten van het voorbije plantseizoen worden ingevoerd in de Bomenteller Vlaanderen 

De stad streeft naar de aanplanting van 100.000 bomen op het grondgebied binnen de 

periode 2019-2024 

 

c) Plaatsen ondergrondse glasbollen 
 

Door subsidie vanuit Fost Plus kunnen er dit jaar drie ondergrondse glascontainers geplaatst 

worden waarbij 50% van de kosten gedragen worden door Fost Plus.  

Vanuit de dienst worden volgende locaties voorgesteld: 

-          Randparking ter hoogte van Rijselpoort.  

-          Den Elver, Elverdinge.  

-          Kerk, Hollebeke 

Na een principiële goedkeuring vanuit het college kunnen deze locaties verder onderzocht 

worden. Indien er geen conflicten zijn met ondergrondse leidingen of kabels kunnen deze 

locaties bezorgd worden aan IVVO waarna een plaatsbezoek met de leverancier kan 

plaatsvinden. 

Het plaatsen van 3 glasbollen wordt geraamd op 16.260 EUR incl. btw (5.420 EUR/stuk). Dit is 

op basis van prijzen van 10/2018. een prijsherziening is mogelijk. 

Beschikkend gedeelte 

Op basis van deze overwegingen besluit het college om principieel akkoord te gaan om 3 

ondergrondse glasbollen te voorzien met name bij de randparking ter hoogte van de 

Rijselpoort, Den Elver Elverdinge en kerk Hollebeke. 

 

d) Project 'Ieperse Weugeltjes': een wandelroute voor elk dorp 

 
Voorgeschiedenis 

Halfweg de jaren 1990 werd er voor de meeste Ieperse deelgemeenten een wandelroute 

uitgewerkt, met maximaal gebruik van de toen gekende en gebruikte "trage wegen" 

(onverharde paden met openbaar karakter, gekend in de Atlas der Buurtwegen als 'sentier' of 



'chemin'). Voor elke route was een wandelfolder uitgegeven i.s.m. Regionaal Landschap 

West-Vlaamse Heuvels. In 2007 werd het wandelnetwerk Ieperboog (met knooppunten) 

ingericht op basis van deze wandelroutes in de deelgemeenten ten zuiden van Ieper, tot en 

met het Ieperse vestinggebied. De individuele wandelroutes per dorp zijn intussen niet meer 

verkrijgbaar. De dorpen Vlamertinge, Elverdinge, Zuidschote, Boezinge, Brielen, Sint-Jan, 

vallen daardoor uit de boot wat lokale wandelvoorzieningen betreft.  

Feiten, context en argumentatie 

 De dienst stelt voor om via het project 'Ieperse Weugeltjes' voor elke deelgemeente of dorp 

een eigen aantrekkelijke, recreatieve wandelroute uit te werken. Dit voorstel steunt op drie 

invalshoeken: 

1)  Er bestaan in praktisch elke deelgemeente voldoende aantrekkelijke en onverharde 

wandelpaden, de zogenaamde trage wegen, om een volwaardige lokale lusvormige 

wandelroute in te richten. 

2) Als gevolg van het in voege treden van de nieuwe wetgeving omtrent het behoud van de 

onverharde sentiers en chemins dient het stadsbestuur een keuze te maken tussen de te 

behouden en af te schaffen trage wegen (sentiers of chemins uit de Atlas der Buurtwegen). 

3) Tijdens de voorbije maanden (coronacrisis, lock-downmaatregelen) maakten opvallend veel 

lokale bewoners en bezoekers herhaaldelijk gebruik van de nog aanwezige, soms vergeten of 

in onbruik geraakte 'trage wegen'.  

Door dit project worden de meest waardevolle wandelpaden voor de toekomst gevrijwaard en 

op een aantrekkelijke wijze ingericht. Elke wandelroute zou bestaan uit volgende vaste 

ingrediënten: 

- lusvormige basisroute van 6 tot 7,5 km (anderhalf tot 2 uur wandelen) op uitgezochte, zoveel 

als mogelijk onverharde paden 

- startbord (lessenaarmodel) met wandelkaartje, basisinfo en enkele sfeerfoto's 

- 2 zitbanken onderweg 

- 1 of 2 landschapskaders (doorkijkkaders die de aandacht vestigen op belangrijke, mooie, 

opvallende landschapselementen (vb. kerktoren, kasteel, vijver, vallei, historische hoeve, 

kapel, ...) met zeer beknopte duiding langs de binnenrand van het kader 

- infofolder met kaartje, beknopte beschrijving en info, enkele sfeerbeelden 

- wegwijzers zoveel als mogelijk geplaatst op de bestaande wandel- of fietspalen 

Voor de dorpen Dikkebus en Elverdinge  zijn de routes uitgestippeld en de teksten 

opgemaakt, hier dienen geen bijkomende inspanningen geleverd voor inrichting van de 

wandelpaden. De onverharde paden (sentiers) doorheen landbouwgebied zijn toegankelijk 

mits een al jaren lopende gebruiksovereenkomst tussen de stad en de landbouwer, dit loopt 

perfect. Deze paden worden al sinds 1995 onderhouden door het maatwerkbedrijf De Groene 

kans (Landschapswacht) (4 maaibeurten per jaar, nazicht poortjes of omheiningen, opruimen 

zwerfvuil e.d.). Deze drie "Weugeltjes" kunnen dus op korte termijn gerealiseerd worden. 

Volgende dorpen kunnen daarna aan de beurt komen, met duiding van nog op te lossen 

deeltrajecten: 

- Voormezele is op korte termijn mogelijk zonder bijkomende inspanningen, met gebruik van 

zeer recent ingerichte nieuwe paden binnen het Palingbeekdomein 

- Brielen is zonder bijkomende inspanningen te realiseren, voor timing wel rekening houden 

met de inrichtingswerken oude spoorweg (Vrijbosroute) door de provincie  



- Boezinge en Zuidschote, mits toelating van passage op graspad door de fruitkwekerij tussen 

de Randweg en de Ravestraat 

- Hollebeke, mits herstel van een niet-afgeschafte sentier tussen de Rozettestraat  en het 

dorpsplein 

- Zillebeke, na de openstelling van recent verworven bosgebieden en paden door de provincie 

- Vlamertinge, mits het voleindigen van het ANB-wandelpad tussen de Poperingseweg en de 

Galgebossen 

- Voor Sint-Jan dient gewacht op de realisatie van het Jan Ypermanpark dat dan de kern kan 

uitmaken van een wandelroute. 

 

Geraamde kostprijs per wandelroute: 2.000 tot 2.400 euro (2 routes tegen oktober 2020: 4.000 

tot 4.800 euro 

Organisatorische gevolgen 

Voor realisatie 'Weugeltjes' Elverdinge en Dikkebus kan de inrichting op korte termijn 

aangevat worden. 

Voor andere Weugeltjes werd al veel voorbereidend werk geleverd, Voormezele en Brielen 

kunnen in het voorjaar 2021 opengesteld. Hierover wordt het CBS telkens gerapporteerd en 

akkoord gevraagd. 

Het college besluit om het project "Ieperse Weugeltjes, een wandelroute voor elk dorp" uit te 

werken met inzet van de beschikbare onverharde wandelpaden in het buitengebied 

 

Opmerkingen: 

Iemand stelt voor om het breed publiek te informeren over de nieuwe wetgeving buurtwegen. 

De schepen stelt dat heropenen van buurtwegen pas mogelijk is na beslissing college, 

intussen blijft de wetgeving gelden.  Er was hierrond reeds overleg met Regionaal Landschap, 

vzw Trage Wegen.  Strategische aanpak verdient de voorkeur.  Openstellen betekent ook dat 

de stad moet instaan voor onderhoud en dus (extra) financiële inspanning. 

 

Ook wel opletten dat er niet meteen tegenreactie komt. 

 

Eventueel mee te nemen met de werkgroep Natuur? 

Lid van de milieuraad: wat kan hierin de taak precies zijn? 

 

Iemand merkt op dat we in Ieper het voordeel hebben dat reeds een zeer grondige inventaris 

gebeurde enkele jaren geleden. 

Het heeft ook geen zin om doodlopende wegen te gaan heropenen. 

 

Iemand vraagt of ook burger voorstel indienen tot openstellen van buurtwegen?  

Ja dat kan zeker. 

 

e) Warmtenetten: bevragen bedrijven 
 

Feiten, context en argumentatie 

In het kader van het klimaatplan werd nagegaan wat er op vandaag al bestaat rond 

warmtenetten. WVI had in het verleden een kaart opgemaakt met de mogelijke bedrijven die 



over restwarmte beschikten. Deze kaart is niet meer actueel. WVI was bereid deze kaart te 

actualiseren.  

Echter zullen de bedrijven actief moeten bevraagd worden of aangeschreven worden om de 

nodige data te verzamelen. De eventuele restwarmte in kaart brengen en de mogelijke 

afzetgebieden (andere bedrijven, openbare gebouwen, particulieren woningen) gaan 

onderzoeken waar de warmte kan gebruikt worden. 

De stad wil  de (potentiële) bedrijven aanschrijven om te vragen naar mogelijk restwarmte, 

plus nagaan welke bedrijven die warmte kunnen gebruiken 

Er wordt gedacht aan het organiseren van een infomarkt over warmtenetten ism WVI, 

IEBEVE, lokale economie, ... 

 

Opmerkingen: 

* Iemand vraagt of ook gedacht aan Elia (hoogspanningsposten Omloopstraat en 

Rozendaalstraat)?  Voorstel zal worden overgemaakt aan wvi! 

Er is zeker wel potentieel bij Solae.  Picanol biedt wellicht geen mogelijkheid meer?  Partner 

Logistics (diepvriesloods) is ook een te onderzoeken locatie? 

 

f) Vraag landbouwraad wijziging reglement groenbedekkers 

 
Tijdens de landbouwraad van 13 augustus 2020 kwam de vraag of het mogelijk was om de 

inzaaidatum voor bijenvriendelijke groenbedekkers te verlaten van 1 augustus naar 20 

augustus en dit met terugwerkende kracht. 

Op 1 augustus zijn de velden waar vroeg groenbedekkers worden ingezaaid meestal nog niet 

klaar om in te zaaien (na tarwe, gerst, vroege vruchten). 

De landbouwers willen graag meer bijenvriendelijke groenbedekkers inzaaien. Het is niet 

alleen bijenvriendelijk maar oogt ook mooi. 

Ze zijn van mening dat ze nog op tijd bloeien voor de bijen (die stuifmeel verzamelen tot de 

temperaturen buiten 10 graden zijn). 

We stellen daarom voor het huidige subsidiereglement als volgt aan te passen: 

Artikel 5 : De toekenning van de toelage is afhankelijk van de vervulling van volgende 

voorwaarden: 

(…) 

Voor de bijenvriendelijke groenbedekkers bijkomend: 

- de groenbedekker moet ingezaaid worden voor 20 augustus en dient behouden tot minstens 

15 februari 

- er dient gebruik gemaakt van een mengsel met minstens 2 soorten van de vermelde 

gewassen waarbij elke soort minimaal 25% van het mengsel vormt 

 

Opmerkingen: 

* Iemand maakt zich de bedenking of het verbod tot gebruik van bestrijdingsmiddelen 

haalbaar is.  Zou misschien Europees aangekaart kunnen worden. 

 

 



g) Kandidatuur Boom van het Jaar 2020 
 

Bijkomende informatie 

Sedert 2014 wordt door de Koning Boudewijnstichting jaarlijks een wedstrijd "verkiezing Baillet 

Latour Boom van het Jaar Wedstrijd 2020" georganiseerd. Kandidaturen voor 2020 konden 

worden ingezonden tot 30 Juni, op 1 September worden de provinciale winnaars bekend 

gemaakt. Daarop kan het publiek de 'Boom van het Jaar 2020' verkiezen via stemmen op de 

website van de wedstrijd. Op 15 oktober wordt de Belgische winnaar 2020 bekend gemaakt. 

Deze krijgt een prijs ter waarde van €2500 en zal België volgend jaar vertegenwoordigen op 

Europees niveau voor de ‘European Tree of the Year’. 

 

Voorgeschiedenis 

Na een publieke bevraging in mei/juni 2020, georganiseerd door de dienst landschap en 

dienst communicatie, werd de vierstammige kastanjeboom nabij de Menenpoort eind juni 

voorgedragen als Ieperse kandidaat voor de verkiezing Boom van het Jaar 2020. Op 15 Juli 

kwam de Jury van de wedstrijd samen, begin augustus kreeg de dienst het bericht dat onze 

kandidaat door de jury verkozen werd als West-Vlaamse Boom van het Jaar 2020.   

Hierbij werd vooral gekeken naar het verhaal achter elke boom, de geschiedenis en 

standplaats en tenslotte ook de esthetiek van de boom. 

De laureaten zullen worden voorgesteld aan het grote publiek op 1 september 2020. Ook de 

communicatie hierover naar pers en publiek toe mag pas vanaf 1 september worden 

opgestart.  

 

Feiten, context en argumentatie 

Om de kandidatuur van de Ieperse boom ("de Vierstammige Kastanje nabij de Menenpoort") 

te ondersteunen, stellen de diensten landschap en communicatie voor om een uitgebreide 

publiekscampagne te organiseren om zoveel mogelijk mensen (binnen maar ook buiten Ieper) 

ertoe aan te zetten om voor de Ieperse boom te stemmen. Gezien de bijzondere verbinding 

van deze merkwaardige boom (160 jaar oud, omtrek stamvoet 9,10 meter, omtrek 4 stammen 

van 2,6 tot 3,10 meter) met het oorlogsverhaal, de wederopbouw en de Menenpoort, geloven 

we erin dat hiervoor bij een breed publiek interesse kan opgewekt worden. 

 

Besluit: 

de kandidatuur van de Vierstammige Kastanje bij de Menenpoort als West-Vlaamse laureaat 

van de verkiezing Boom van het Jaar 2020 actief te ondersteunen 

het communicatieplan van de dienst verder uit te werken en te realiseren... 

 

h) Subsidiedossier projectoproep Natuur in je Buurt, mandaat dossierbeheerder 
 

De projectoproep Natuur in je Buurt 2020 ondersteunt projecten die bijdragen aan de 

oplossing van een maatschappelijke uitdaging via natuurontwikkeling of door de aanleg van 

natuurelementen. Hierbij streven we enerzijds naar meer bereikbare, toegankelijke en 

kwaliteitsvolle natuur in de onmiddellijke nabijheid van mensen en anderzijds naar een meer 

robuuste en veerkrachtige Vlaamse natuur zodat ook de biodiversiteit blijvend ondersteund 

wordt. 



Concreet wordt voorgesteld om in de Ieperse Vogelzangwijk diverse kleinschalige 

natuurgerichte inrichtingswerken uit te voeren, die de leefomgeving voor de bewoners 

aangenamer en aantrekkelijker moet maken: rijker aan natuurbeleving, prettiger voor jong en 

oud om meer gebruik te maken van de open ruimtes in de woonwijk (ontmoetingsruimtes, 

zitplaatsen, natuurbeleving, sport en spel, aanplantingen fruitbomen en struiken met eetbare 

vruchten, enzovoort). Voor de inrichtingswerken en het latere beheer zal samenwerking 

gezocht worden met de lokale bewoners. Nu al bestaat er interesse van bewoners om de wijk 

natuurvriendelijker in te richten (bloemrijkere graslanden, schaduwbrengende bomen, meer 

streekeigen groen, avontuurlijke speelterreinen met natuurlijke materialen, ...) 

Hiertoe dient een ontwerpplan te worden opgemaakt en goedgekeurd door ANB. Het project 

dient een projectkost van minimum 4.000 euro en maximaal 20.000 euro te bedragen. Natuur 

in je Buurt subsidieert 75% van de goedgekeurde projectbegroting. De voorziene subsidies 

bedragen dus maximaal 15.000 euro.  

Financiële gevolgen 

Het project dient een projectkost van minimum 4.000 euro en maximaal 20.000 euro te 

bedragen. Natuur in je Buurt subsidieert 75% van de goedgekeurde projectbegroting. De 

voorziene subsidie bedraagt dus maximaal 15.000 euro.  

Organisatorische gevolgen 

Voor de concrete opmaak van het dossier wordt nauw samengewerkt met het Regionaal 

Landschap Westhoek, en dit volledig in samenspraak met de Groendienst en de bevoegde 

schepenen. 

Het college besluit daarom om het subsidiedossier "Natuur in je Buurt" type B, in te dienen bij 

ANB. 

 

 

 

*De schepen deelt ook nog mee dat gemeenteraad besliste het bos Wijtschate 

(Campagnebos) en perceel Passendaleveldstraat te verkopen aan ANB. Een strategisch 

perceeltje aan de Molenweg is dan weer verworven door de stad. 

 

* De voorzitter wenst om als voorzitter van Natuurpunt Westland het stadsbestuur nog te 

danken voor de steun van de stad in betoelaging aankoop Fort St Nicolas door Natuurpunt. 

 

 

3. Stand van zaken: 

a. Burgemeesterconvenant 

Momenteel in pauzestand door gekende omstandigheden gezien het gewenste 

participatietraject niet kon doorgaan.  Binnenkort komt er wel schot in de zaak.  Er zal 

wel gewerkt worden met 4 hoofdthema’s die systematisch zullen kunnen bevraagd 

worden.  Online werking zal wellicht niet zo goed werken, stadsbestuur geeft voorkeur 

aan real bespreking in aantal keren. 

Dit zal samen met Poperinge gebeuren. 

 

 

Een lid van de milieuraad vindt dat er echt niet mag gewacht worden, hij stelt voor 

toch digitaal te werken. 

Schepen benadrukt dat ook Ecolife zeer lang op zich laat wachten. 

 

Intussen gebeuren wel op het veld inspanningen (oa zonnepanelen op openbare 

gebouwen, nota windturbines).  Een ander lid van de milieuraad wil gerust dit advies 



verder technisch bekijken en helpen adviseren. 

 

b. Ontwerp statuten milieuraad (zie bijlage) 

 

Volgende opmerkingen en bedenkingen zijn er bij de doorgestuurde ontwerp-statuten. 

 

Nog bij te schaven: stemrecht is niet meer van tel als met vaste leden wordt gewerkt 

(beter enkel vermelden dat mandatarissen geen stemrecht hebben). 

 

Een lid van de milieuraad vraagt wat probleem is met open raad, er zijn toch geen 

bezwaren ten aanzien van de huidige deelnemers en mensen die al jarenlang naar de 

vergaderingen komen. 

Een milieuraad kan ook een informatieve vergadering zijn voor wie zich hierover 

interesseert, dat zou niet meer kunnen in de toekomst. 

Iemand anders sluit zich hierbij aan.   

 

De schepen wil toch een duidelijkere structuur in de diverse raden. Milieuraad moet 

natuur- en milieuverenigingen kunnen betoelagen, dat hoeft niet via de cultuurraad. 

Iemand vraagt zich af wie die verenigingen zijn.  

En hij maakt de bedenking dat het geen stormloop zal zijn om nieuwe 

kandidaten/experts te vinden.   

De schepen: in andere raden valt dit echt goed mee, alle vertegenwoordigers komen 

naar de vergadering.  Subsidies afzonderlijk behandelen in gesloten raad. 

 

Lid van de milieuraad: wat als er meer verenigingen zich aanbieden, beter geen 

maximum aantal voorzien. 

 

Lid milieuraad: veel mensen zullen uitgesloten worden.  De schepen kan zich er in 

vinden dat alle huidige leden verder kunnen zetelen.   

‘Waarnemende leden’ nog aanpassen. 

Stemming voorzien in een gesloten deel van de vergadering, zonder waarnemers kan 

ook een oplossing zijn. 

 

Vergadering pleit om toch een open raad te behouden, maar begrijpt dat de 

betoelaging gestructureerder gebeurt via een college.  Dit is wel goed geregeld in 

ontwerp-statuten. 

 

Wat zijn ‘sterke banden’?? Beter duidelijke criteria hanteren. 

 

 

Wie zal experten aanduiden?  Dienst/bestuur/milieuraad? 

 

Ook moet er wel gewerkt worden in de milieuraad en werkgroepen en moet er betere 

wisselwerking zijn. 

Enkel statuten zullen dit niet bewerkstelligen. 

 

Iemand vindt streven naar gesloten milieuraad net goed om gedreven mensen aan te 

trekken.  Expertise is wel noodzaak.   

Kan de stad niet expliciet advies vragen aan milieuraad om dossier uit te werken en 

vertrouwen schenken aan de raad, met duidelijk kader.  In het verleden gebeurde dit 

veel te weinig of quasi nooit. 

De schepen denkt hierbij aan vuilnisbakkenplan en netheid van de stad.  Een ander 

lid van de milieuraad vindt dit een goed idee.   



 

Lid milieuraad: Man/vrouw  verhouding: wat als deze niet behaald wordt?  Naar buiten 

treden met vrouwvriendelijk thema kan misschien helpen. 

Dit criterium is wettelijk bepaald, dus dat moet in de statuten worden opgenomen.  

Alle suggesties om de verhouding te behalen zijn zeker welkom!! 

 

 

4. Coachingstraject Mooimakers + werking recyclagepark 

 

De stad diende een aanvraag in bij Mooimakers/OVAM voor een intensief begeleidingstraject 

voor een betere aanpak en coördinatie van het zwerfvuilbeleid en ondermeer de opmaak van 

een vuilbakkenplan. We verwachten tegen eind oktober de goedkeuring en zullen de 

milieuraad dan verder betrekken bij het uitwerken. 

 

Een lid van de milieuraad vindt dat het recyclagepark moeilijker bereikbaar is door het 

afsprakensysteem.  Niet iedereen kan vlot weg met digitale systemen. Dit kan het sluikstorten 

in de hand werken. 

 

De schepen: het aantal bezoekers stijgt nochtans. Er zijn ook geen wachtrijen meer, het 

recyclagepark is veel efficiënter te beheren, zo konden ook de openingstijden worden 

verruimd.  In het algemeen zijn er vooral positieve reacties.  Wie moeite heeft met digitale 

werking kan nog steeds bellen naar de klantendienst van ivvo. 

 

Een ander lid van de milieuraad vindt dat communicatie wel beter kon bij aanvang.  Beperking 

van frequentie: dient verduidelijkt dat dit niet meer van toepassing is. 

 

Lid milieuraad: kunnen we nagaan of er effectief een impact is op de hoeveelheid zwerfvuil , of 

impact op restafval? 

 

Een milieuambtenaar vroeg al wat gegevens op bij ivvo: er zijn meer bezoekers, maar minder 

aanvoer van afval, wel is er duidelijk meer afval aan huis aangeboden 

 

Tegemoetkoming is eveneens te evalueren. 

 

 

5. Evaluatie Inspiratiegids voor een kwaliteitsvolle groei van Ieper  

(zie https://www.ieper.be/inspiratiegids-voor-een-kwaliteitsvolle-groei-van-ieper) 

 

Een lid van de milieuraad licht dit toe en benadrukt dat dit een goed voorbeeld is van een 

input van de milieuraad. 

Stadsbestuur duidde ontwerper aan en met enige participatie kwam dit document tot stand, 

intussen ook goedgekeurd door het bestuur. 

 

Een overzichtskaart met te ontwikkelen ‘groene zones’ werd opgesteld: 13 zones werden 

aangeduid waar ontwikkeling mogelijk is met nadruk op het groene karakter. 

 

Verbinden van kleine lobben tot een groter geheel via aantal ingrepen.  Hoogtebouw kan hier 

rol spelen, ook dit vormt een deel van de inspiratiegids.  De Ieperse skyline wordt nu 

gekenmerkt door kerktorens.  Waar kan hoogtebouw in de toekomst eventueel wel worden 

ontwikkeld?  De nota geeft hier een aanzet toe, zonder de skyline van de stad te verstoren. 

 

Thema ‘inbreiding’: belangrijk om niet alle open plekjes in te nemen door bouwprojecten, maar 

samenvoegen van kavels en heraanleggen waterwegen met groenelementen. 

https://www.ieper.be/inspiratiegids-voor-een-kwaliteitsvolle-groei-van-ieper


 

Vastelling dat de Ieperse binnenstad sterk versteend is, in tegenstelling tot wat men zou 

verwachten is er voor Ieper een grote afstand tot groen! (kleurenkaart geeft dit duidelijk weer).   

Eerdere voorstellen van milieuraad zijn zeker opgenomen in deze nota. 

Zuidelijke zone van eventuele industriezone Reigersburg zou groenzone moeten zijn.  Ook 

omgeving Auris en Ypermanziekenhuis hebben groenpotentieel. 

 

Zone Sint-Jan (bvb Schaartjesbeek): herstelmaatregelen wanneer kans zich aanbiedt. 

 

Valleigebieden ten zuiden waar blauwelement centraal staat.  Vestinglandschap versterken in 

combinatie met andere ontwikkelingen. 

Goedgekeurd plan dient gebruikt  om nieuwe ontwikkelingen aan te spiegelen, hoewel het 

geen bindend karakter heeft. 

 

Lid milieuraad:  graag betere communicatie hierover en ruimere info verspreiden met goede 

duiding! 

Een ander lid waarschuwt wel voor mogelijke schrikbeelden bij sommige mensen als men een 

bepaalde inkleuring ziet en foute conclusies trekt. Het is in eerste instantie een leidraad voor 

de beleidsmakers. 

 

De schepen: studie omvat verschillende lagen, ondermeer ook fietsverbindingen, recreatie.  

 

 

6. Mobiliteit en parkeerbeleid 

 

Een lid van de milieuraad geeft aan dat Fietsersbond sterk inzet op betere fietspaden en –

verbindingen.  Thema verkeer in de binnenstad is misschien wel iets om in de milieuraad te 

bespreken. 

De schepen: mobiliteitsplan zou uitgewerkt worden, maar wellicht begin volgend jaar pas 

publiek. 

Een ander lid van de milieuraad vraagt of dit dan betekent dat er geen totale visie is op 

mobiliteit. 

 

Voorstel om burgemeester en mobiliteitsambtenaar uit te nodigen naar milieuraad. Iemand 

zegt dat dit een goed idee is als de milieuraad er dan ook aan de slag mee gaat. 

Een ander lid had begrepen dat er een inspraakmoment zou zijn vooraleer de studie zelf zou 

aangevat worden. 

 

Iemand meent vanuit Verkeerscommissie dat wat betreft parkeren al een aantal zaken 

uitgewerkt zijn (sensoren, blauwe zone…).  Mobiliteit centrum moet in ruime context worden 

bekeken, ook deelgemeenten moeten betrokken worden. 

Werkgroep mobiliteit wordt best weer opgestart voor betere wisselwerking naar 

Verkeerscommissie. 

 

 

7. Mededelingen: 

a. Boom van het jaar: oproep om te stemmen 

b. Verkoop grond aan Agentschap Natuur en Bos (zie hierboven) 

 

Valentijn licht adhv een presentatie de motivatie van het stadsbestuur toe om extra 

kansen te bieden aan natuurontwikkeling. 

De gronden die verkocht worden zijn gelegen in niet-herbevestigd landbouwgebied en 

dus bestemd voor natuurontwikkeling. 



Belangrijke verbinding van de bosgebieden en Habitatrichtlijngebied. 

Gelegen nabij Bassevillebeek (Passendaleveldstraat). 

Voor landbouwgebruik betreft het een niet interessant gebied (zand-klei op geringe 

diepte). 

In totaliteit is ong. 5ha landbouwgrond verkocht.  

In toekomst nog plannen omgeving Zillebekevijver/Verdronken Weide. 

Vlaanderen wenst meer bos (1000 ha per jaar).  Omgerekend zou dit voor Ieper 96ha 

bos zijn (of 9,6ha per jaar). 

Principe om buiten bebouwde kom ANB, Natuurpunt, provincie 

Binnen bebouwde kom kan stad zeker rol spelen: aankoop vestingtuintjes, Molenweg 

en aantal dossiers nog in onderzoek (o.a. Zillebekevoetweg). 

Aanplanten 100.000 bomen. 

 

 

8. Varia 

 

Lid milieuraad: gierzwaluwennestkasten De Meerssen: werkgroep natuur ging gesprek aan 

met aannemer met gunstig resultaat. 

Voorstel om eens te inventariseren waar gierzwaluwen broeden in Ieper.  Natuurpunt zal dit 

op zich nemen.  Gebeurde ook al eens ruim 10 jaar geleden. Dit om tijdig te kunnen inspelen 

wanneer er bouwprojecten zouden zijn en er voorwaarden kunnen opgenomen worden in de 

omgevingsvergunning. 

Iemand stelt voor om dit spoedig uit te werken en deze mensen uit te nodigen in werkgroep. 

 

Vraag over werken Kemmelbeek Vlamertinge (tweede bufferbekken en aanleg dijk met 

uitgegraven grond).  Gebeurt door provincie.  Aandachtspunt is ook het weer openleggen van 

een ingebuisde waterloop.  Ook een droog wachtbekken is voorzien (tegen spoorweg). 

 

Iemand vraagt stavaza bouwprojecten Haiglaan waar de buurt tegen reageert. 

De schepen zegt dat voor één project (Sofimo met 140 wooneenheden) ongunstig advies 

werd uitgebracht door de stad.  Vrees is dat promotoren met schadeclaims voor de dag zullen 

komen naar de stad.  RUP staat immers dergelijke projecten toe. Een kleiner project is wel 

goedgekeurd. 

 

Volgende vergadering: donderdag 19 november 

 

 
 


